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جذب حداقل ۸۰۰ معلول 
در آزمون استخدامي کشور

ایســنا: مدیر کل دفتر توانمندسازي معلولان  �
سازمان بهزیستي کشور با اشاره به اینکه امسال 
حداقل ۸۰۰ معلول در آزمون استخدامي کشور 
جذب مي شــوند، گفت: اگر بخشــي از سهمیه 
ســه  درصدي اشــتغال معلولان با افراد واجد 
شرایط پر نشود، ســهمیه مذکور از بین نمي رود 
تا مجددا افراد در ســال هاي بعد جذب شــوند.
محمدرضا شــهبازي، درباره وضعیت اشــتغال 
معلولان گفت: براساس قانون حمایت از حقوق 
معلولان، ســهمیه سه درصدي اشــتغال براي 
معلولان در نظر گرفته شده است تا این موضوع 
در حوزه هایــي که اشــتغال مناســب تري براي 
معلولان فراهم اســت، اجرائي شــود. از جمله 
در وزارت آموزش و پرورش که الان ۵۴۳ ردیف 
شــغلي در آموزش و پرورش موجود اســت که 
این افراد مي توانند در آنها اشتغال به کار داشته 
باشــند. درصورتي که تمام این ســهمیه توسط 
معلولان اخذ نشود، این ردیف ها براي معلولان 
حفظ مي شــود تا مجددا افراد در سال هاي بعد 

جذب شوند.

ایراني ها در یک سال «۲۳هزار 
میلیارد تومان» دارو مصرف کردند

تســنیم: معاون  کل وزارت بهداشت، گفت: در  �
سال ۹۷ در کشــور حدود ۲۳ هزار میلیارد تومان 
دارو مصرف شــده اســت.ایرج حریرچــي اظهار 
کرد: در ســال ۹۷ در کشور حدود ۲۳ هزار میلیارد 
تومان دارو مصرف شــده و به عبارتي ۱۷ درصد از 
کل هزینه هاي ســلامت، مربوط به دارو است؛ اما 
در حوزه توزیع، ۶۱ درصد از داروي مصرفي کشور 
از جیب مردم تأمین مي  شــود که بایــد در این باره 
چاره  اندیشــي کنیم.حریرچــي یادآور شــد: از کل 
پرداختــي از جیب، ۱۸ درصــد مربوط به خدمات 
بســتري اســت، اما دارو و ملزومــات مصرفي در 
بخش سرپایي ۳۳ درصد از کل پرداختي از جیب 
را شــامل مي  شــود که حدود دو برابر هزینه هاي 
خدمات بستري است. ظرفیت تولید دارو در کشور 
در حوزه ســلامت، چهــار برابــر ظرفیت مصرف 
است، گاهي مي  بینیم که یک نوع دارو توسط چند 
شــرکت داخلي تولید مي  شــود؛ بنابراین باید بازار 
صادراتي براي محصولات تولیــدي ایراني را پیدا 

و تقویت کنیم.

خبر

مرگ ۹۳۰۰ نفر در حوادث رانندگي 
نیمه اول سال ۱۳۹۸

شرق: طبق اعلام سازمان پزشکي قانوني کشور، در  �
نیمه اول ســال ۱۳۹۸، ۹ هــزار و ۳۶۰ نفر در حوادث 
رانندگي ترافیکي کشته شده اند و این تعداد نسبت به 
مدت مشــابه در سال گذشته تغییرات اندکي داشته و 
تنها ۰/۱ درصد افزایش یافته است.بیشترین کشته هاي 
حوادث رانندگي مربوط به شــهریورماه با هزار و ۸۰۰ 
نفر و پس از آن مردادماه با هزار و ۷۲۸ نفر و کمترین 
آن مربــوط به فروردین مــاه با هــزار و ۲۴۲ نفر بوده 
اســت. همچنین روز ۱۷ خرداد با ۸۹ کشته، ۱۷ مرداد 
بــا ۸۱ کشــته و ۱۳ خرداد با ۷۹ کشــته پرتلفات ترین 
روزهاي نیمه اول امســال بوده اســت.در این گزارش 
با تأکید بر اینکه بیشــترین تلفات مربوط به مسیرهاي 
برون شهري است، آمده؛ در نیمه اول سال ۹۸، شش 
هزار و ۵۳ نفر در محورهاي برون شهري (۱.۵ درصد 
افزایش نســبت به ســال ۹۷)، دو هزار و ۲۴۶ نفر در 
مسیرهاي درون شــهري (۲.۷ درصد افزایش نسبت 
به سال ۹۷)، ۸۱۰ نفر در مســیرهاي روستایي (۲۱.۳ 
درصد افزایش نســبت بــه ســال ۹۷) و ۲۵۱ نفر در 
راه هاي اختصاصي و ســایر راه ها کشته شده اند. (۵۳ 
درصد کاهش نسبت به سال ۹۷)همچنین استان هاي 
فارس با ۷۴۴ نفر، خراسان رضوي با ۶۸۲ نفر و تهران 
با ۶۵۶ نفر بیشــترین و اســتان هاي ایلام بــا ۶۹ نفر، 
چهارمحال وبختیاري با ۱۲۶ نفر و کهگیلویه وبویراحمد 
با ۱۳۱ نفر کمترین تعداد کشــته هاي ناشي از حوادث 
رانندگي را داشــته اند.این بررسي ها نشان مي دهد که 
۷۷.۸ درصد از کشته هاي ناشي از حوادث رانندگي در 
نیمه اول سال ۹۸ مرد (هفت هزارو ۲۸۵ نفر) و ۲۲.۲ 
درصد زن (دو هــزار و ۷۵ نفر) بوده اند. همچنین در 
افراد ۱۸ ســال به بالا ۷۱.۷ درصد متأهل و ۲۷ درصد 
مجرد هستند و وضعیت تأهل ۱.۳ درصد نامشخص 
بوده اســت.همچنین بر اســاس این تحقیق در زمان 
وقــوع تصادف ۴۳.۲ درصــد از افراد راننده وســیله 
نقلیه، ۱۹.۷ درصد عابر پیاده و ۳۶.۲ درصد سرنشین 
یا ترک وسیله نقلیه بوده اند. از مجموع تلفات رانندگي 
نیمه اول ســال ۹۸ (۹ هزار و ۳۶۰ نفر)، ۱۹.۷ درصد؛ 
یعني هزار و ۸۴۷ نفر عابر پیاده و ۲۰.۷ درصد؛ یعني 
هزار و ۹۳۸ نفر موتورسیکلت سوار بودند.نحوه وقوع 
تصادف ۴۴.۳ درصد از افراد متوفي ناشــي از برخورد 
وسایل نقلیه به یکدیگر، ۱۹.۷ درصد ناشي از برخورد 
وســیله نقلیه به عابر متوفي و ۲۶.۶ درصد واژگوني 
وســیله نقلیه بوده است. خودروی مورد استفاده ۴۷ 
درصد از افراد متوفي خودروی ســواري، ۲۰.۷ درصد 
موتورسیکلت، ۶.۶ درصد وانت بار، سه درصد کامیون، 
کامیونت و تریلي و ۱.۱ درصــد اتوبوس و میني بوس 
بوده است.بر اســاس بررسي هاي انجام شده در نیمه 
اول امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، تلفات 
اســتفاده کنندگان از وانت بار (۱۵.۴ درصد)، خودروي 
ســواري (۵ درصــد) و عابــران پیــاده (۳.۵ درصد) 
افزایش و تلفات موتورسواران (۱۴.۶ – درصد) کاهش 
داشــته اســت.علت اصلي مرگ ۴۰.۳ درصد از افراد 
ضربه به سر، ۲۹.۴ درصد شکستگي هاي متعدد، ۷.۵ 
درصد به دلیل خون ریــزي و ۱۶ درصد به دلیل علل 
اشتراکي (موارد داراي بیش از یک علت)، ۱.۸ درصد 
ســوختگي، ۰/۳ درصد نرسیدن اکسیژن و ۴.۷ درصد 

سایر موارد بوده است.

واکنش سازمان پژوهش به انتشار 
فهرست حذفیات کتاب هاي فارسي

شرق: ســازمان پژوهــش و برنامه ریزي آموزشي  �
موارد مطرح شــده در فضاي مجــازي درباره حذف 
برخــي متن هــا از کتاب هــاي فارســي را رد و تأکید 
کرد در سه سال گذشــته متني از این کتاب ها حذف 
نشــده اســت.کوروش امیري نیا، معاون برنامه ریزي 
متوســطه دفتر تألیــف کتاب هاي درســي ابتدایي و 
متوســطه نظري، در پاســخ به مواردي که در برخي 
خبرگزاري ها و فضاي مجازي نســبت به کتاب هاي 
درسي فارسي دوره دوم متوسطه مطرح  شده است، 
گفت: کتاب درسي به عنوان یکي از اجزای مهم بسته 
آموزشي در فرایندي حساب شده و متناسب با منطق 
اسناد بالادســتي از جمله سند برنامه درسي ملي و 
راهنماي برنامه درســي حوزه تربیــت و یادگیري با 
تأیید اســتادان و صاحب نظران شــوراي برنامه ریزي 
درسي و اعتباربخشي توسط تعداد زیادي از استادان 
و دبیران سراسر کشور تهیه و تدوین مي شود. در این 
راستا  کتاب هاي درســي فارسي دوره دوم متوسطه 
نیز از ســال ۱۳۹۵ همســو بــا برنامه درســي ملي، 
نونگاشــت بوده و در سه سال گذشــته متني از این 
کتب حذف نشده است.امیري نیا یادآور شد: در تولید 
کتاب هاي جدید و نونگاشــت دوره دوم متوســطه، 
مهم ترین اصل، رعایت خواســته ها و انتظارات سند 
برنامه درســي ملي بوده اســت و همین امر ســبب 
شــده کتاب هاي جدید ســاختار و محتوایي متفاوت 
از کتاب هاي قبلي داشــته باشند؛ بنابراین کتاب هاي 
قبلي از مهر ۱۳۹۵ در مدارس تدریس نمي شــود و 
تمامي موارد ذکرشده از سوی نویسنده، از کتاب هاي 
مربوطه حذف نشده، بلکه مربوط به کتاب هاي قبل 
از ســال ۱۳۹۵ است. شــوراي برنامه ریزي درسي و 
گروه تألیف سعي کرده اســت تا حد امکان از متون 
کتاب هاي درســي ادبیات ۴۰ سال گذشته در صورت 
تناســب با اهداف و ســرفصل هاي کتاب هاي جدید 
اســتفاده کند. با نگاهي به تاریخ کتاب هاي درســي 
به خوبي مي توان فهمید کــه در گذر زمان، محتواي 
کتاب هاي درســي با توجه به ضرورت هاي مختلف 
آموزشــي، اجتماعي و فرهنگي اصــلاح و بازنگري 

شده و تغییر یافته است.

دریچه
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معصومه اصغری: ســال ۸۷ وقتی که محمد باقر 
قالیباف در جلســه با شــورا دربــاره بیرون آوردن 
شرکت ها و سازمان های شهرداری از حیاط خلوت 
حرف می زد و ادعای بیرون کشــیدن و ساماندهی 
نســبی آنها را داشــت، محمد علی نجفی، عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه شــورای شهر تهران، 
آن زمان خطاب به شهردار تهران وقت تأکید کرد 
که «در مرحله اول باید مشــخص شود وضعیت 
ســهام این شــرکت ها و نحوه ارائه آنها در بورس 
به چه شکل اســت؛ چراکه نحوه واگذاری هریک 
در بورس شــرایط متفاوتــی دارد و فرایند فروش 
آنها نیز فرق می کند. او تأکید داشــت که برخی از 
شرکت ها و سازمان های شهرداری زیان ده هستند؛ 
اما برخــی دیگر امکانات و دارایی های باارزشــی 
دارند و نباید این گونه برداشت شود که شهرداری 
این شــرکت ها را به ثمن بخس گذاشــته است». 
آنچــه آن زمان نجفی تأکید کرد، همان موضوعی 
است که چند ماهی است شورای پنجم پی گرفته 
و خوش باورانــه تلاش می کند ایــن هیکل عظیم 
و ســنگین و تنبل را به سمت شــفافیتی حداقلی 

بکشاند.
اواخــر مهر ماه بود که شــورای شــهر تهران به 
یک فوریت طرح الزام شــهرداری تهران به عرضه 
سهام شــرکت ها و مؤسســات تابعه شهرداری در 
بازار ســرمایه رأی مثبت داد و چند هفته بعد یعنی 
روز گذشــته کلیات طرحی درباره الزام شــهرداری 
تهران به ارائه لایحه ای در موضوع عرضه ســهام 
شــرکت ها، ســازمان ها و مؤسســات تابعه در بازار 
بورس و ســرمایه را با ۱۱ رأی تصویــب کردند. این 
یعنی بعد از تلاش ناموفق و یک ســویه شــوراهای 
دوم و ســوم و چهــارم در ســاماندهی، ادغــام و 
انحلال و کوچک ســازی شــرکت ها و سازمان های 
شــهرداری تهران در این سال ها، شورای پنجم هم 
در همین مسیر گام برداشته و قصد دارد شهرداری 
را که کمترین گرایشی به این اهداف ندارد، سر خط 
بیاورد؛ آن هم سر خطی مانند بورس و بازار سرمایه!
بهاره آروین، رئیس کمیته شــفافیت شــورای 
شــهر، با تأکید بر اینکه بحث واگذاری کل ســهام 
مطرح نیســت؛ بلکه ممکن است ۱۰ تا ۱۵ درصد 
ســهام عرضــه شــود، گفــت: عرضه ســهام کار 
ســاده ای نیســت؛ اما شــهرداری تهران باید این 
بازار را شناســایی کند؛ چرا که این اقدام در راستای 

شفافیت فرایندها اتفاق می افتد. ناهید خداکرمی، 
عضو دیگر شــورا، هــم در تأیید این الــزام گفت: 
سازمان های شهرداری تبدیل به حیاط خلوتی برای 
درآمد مالی شــده اند و آن سخت گیری که ما برای 
مناطق در حــوزه ارائه گزارش مالــی داریم، روی 
شــرکت ها وجود ندارد. زهرا صدراعظم نوری هم 
در این باره گفت: این اقدام برای آنها سرشار از خیر 
و برکت اســت. هرچند که ممکن است این امکان 
برای همه ســازمان ها و شــرکت های شــهرداری 
محقق نشــود؛ اما می توان تعدادی از آنها را وارد 
بازار بورس کرد تا حساب و کتاب شان شفاف شود.
امــا مجیــد فراهانی در مخالفت بــا این طرح 
گفت: این نگرانی وجود دارد که با ادغام شرکت ها 
و سازمان ها خطر خودمانی سازی ایجاد شود. اگر 
بــدون در نظر گرفتن زمینه ها وارد بورس شــویم، 
ممکن است ســازمان ها و شرکت ها با قیمت های 
کم واگذار شــود و پیشــنهاد می شــود زمان بندی 
مشخصی داشته باشــیم و همچنین شرکت هایی 
که آمادگی ورود بــه بورس را دارند، با زمان بندی 

دقیق شناسایی و واگذار شوند.
اما آنچه اجرای این الزام از ســوی شورا برای 
شهرداری را تا حد زیادی دور از انتظار کرده است، 
ســابقه این ساماندهی شــرکت ها و سازمان های 
زیر مجموعه شهرداری تهران در سال های گذشته 
بوده اســت. شــورای دوم و سوم شــهر تهران در 
ادامه پیگیری های مختلفی که داشــت، در نهایت 
در سال ۸۶ طرح ساماندهي وضعیت سازمان ها و 

شرکت هاي وابسته به شهرداري تهران را تصویب 
کرد. ماده واحده این طرح یک ســال بعد در سال 
۸۷ تهیــه شــد و در ادامــه محمد باقــر قالیباف، 
شــهردار وقت تهران، دستورالعملی برای اجرای 
ســریع تر ایــن قانون ابــلاغ کرد؛ دســتورالعملی 
هفت بندی که شــاید لازم اســت حالا و پس از ۱۱ 
سال مسئولان شــهرداری و شــورای شهر تهران 
بیایند و توضیح دهند آن مصوبه و دســتورالعمل 

چقدر اجرا شده است؟
حســن بیادی، نایب رئیس شورای دوم و سوم، 
در همان دوران (ســال ۸۹) در گفت و گویی تأکید 
کرده بود که «بارها به شهرداری برای ساماندهی 
وضعیت ســازمان ها و شــرکت های وابسته تذکر 
داده ایم؛ اما این خواســته های مــا یک طرفه بوده 
و کاری درباره جمع آوری این شــرکت ها از سوی 
شهرداری انجام نشده است. شورای شهر که ابزار 
شهرداری نیست. اگر مصوبه ای تصویب می شود، 
باید انجام شــود. چند سال برای اجرائی شدن این 

مصوبه زمان لازم است».
اما در میانه این موضوع پر حاشیه که در عین حال 
محل رفت و برگشــت چند ده هزار میلیارد پول در 
شــهرداری تهران اســت، چند موضوع حاشیه ای 
دیگر هم وجود دارد که آنها هم می توانســتند در 
این سال ها حل شوند؛ اما همچنان مسکوت مانده 
اســت. مواردی مانند اساســنامه این شرکت ها و 
ســازمان های زیر مجموعــه شــهرداری تهران که 
شاید بتوان زمینه های بروز و شکل گیری موضوعی 

مانند «املاک نجومی» را نتیجه همین یک موضوع 
دانســت. آنجــا که مجموعــه ای مانند ســازمان 
امــلاک و مســتغلات برای خودش اساســنامه ای 
را تصویــب می کند و تشــخیص می دهد که لازم 
نیســت آن را دیگر به شــورای شــهر بیاورد. علی 
صابری، عضو حقوق دان شورای چهارم، در جریان 
ماجــرای امــلاک نجومی گفته بــود: «من و آقای 
دبیر می گفتیم در اساســنامه هایی که شرکت های 
زیر مجموعــه شــهرداری ارائه می دهنــد، معلوم 
نیســت اساسنامه مصوب شوراســت یا اساسنامه 
مصوب خود شهرداری! درباره واگذاری های املاک 
نیز ما هنوز نمی دانیم شــهرداری چــه اختیاراتی 
دارد و اینکه آیا این اقدامات مصوب شورا و قانون 
است یا مصوب خود شهرداری. تا این مسئله حل 
نشــود و تکلیف شهرداری و شورای شهر و وزارت 
کشور مشخص نشود، شهرداری همچنان می تواند 

به راحتی اقدامات این چنینی اش را توجیه کند».
این همان موضوعی اســت که حســن رسولی 
در این دوره شــورا در پیش گرفت و درباره تعیین 
تکلیف اساســنامه ۴۳ ســازمان و شــرکت تابعه 
شــهرداری صحبت کرده و قرار است دنبال کند و 

ما هم منتظریم تا نتایج آن را ببینیم.
پیش تر مهدی چمران، رئیس شــورای شهر در 
ســه دوره دوم و سوم و چهارم، در دفاع از اجرای 
ایــن مصوبه گفته بود که از حدود صد شــرکت و 
سازمان تابعه شهرداری، در همان دوره سوم فقط 
۴۰ شرکت باقی ماند و باقی منحل یا ادغام شدند.
اما خوب اســت یــادآوری کنیم کــه به گفته 
بهاره آروین همین شــرکت های باقی مانده بخش 
اصلی بودجه شــهرداری تهران را در هر سال به 
خودشــان اختصاص داده اند. آروین دی ۹۷ گفته 
بود بیش از ۱۳ هزار میلیــارد تومان از بودجه در 
سازمان ها و شرکت ها خرج می شود؛ هشت هزار 
میلیارد با بودجه شــهرداری مشترک و اصطلاحا 
دو بار منظور شــده اســت و پنج هزار میلیارد هم 
به صــورت اختصاصــی. به همین دلیل می گوییم 
کــه این شــرکت ها و ســازمان ها با امــور روزمره 
شهرداری در هم تنیده شــده اند و در واقع حدود 
۴۰ درصد بودجه شــهرداری به صورت مســتقیم 
در این ســازمان ها و شــرکت ها هزینه می شود و 
به همین دلیل  امــکان حذف یا کاهش یکباره آنها 

وجود ندارد.

بیش از یک دهه از خیز شورای شهر برای ساماندهی شرکت ها و سازمان های تابعه شهرداری تهران می گذرد

ساماندهی کش دار حیاط خلوت های چند هزار میلیاردی

شرق: در روزهــای گذشته پوستری در فضای مجازی 
دست به دســت می شــود کــه حکایــت از برگزاری 
کارگاه های ویژه چندهمسری در تهران دارد. پوستری 
کــه روی آن یک مرد در میان چهار زن تصویر شــده 
اســت که همه خرم و خندان هســتند. این پوســتر 
که به همت مؤسســه ای بــه نام «حیات حســنی» 
منتشر شــده اســت، خبر از برپایی کلاس هایی برای 
ارتباطــی خانواده های چندهمســری  مهارت هــای 
می دهد که ویژه تهران است و در روزهای آتی برگزار 
خواهد شد. کلاس هایی با موضوعات ضرورت احیای 
فرهنگ چندهمســری، الزامات تشکیل خانواده های 
خانواده هــای  فقهــی  احــکام  چندهمســری، 
چندهمســری و مهارت های ارتباطــی خانواده های 

چندهمسری.
بــا توجه بــه اطلاعات منتشر شــده روی پوســتر 
می شــود به سایت مؤسســه حیات حســنی رسید؛ 
مؤسسه ای که هدف اصلی اش گسترش سخنرانی ها 
و کتب شــهید مطهری عنوان شــده است و از طرف 
دیگر ترویج خانواده اسلامی می کند و حالا هم صرفا 
برگزارکننده این دوره اســت. یکــی از برگزارکنندگان 
این دوره  که نمی خواهد نامش منتشــر شود، با اشاره 
به اینکه در این چند روز که این پوســتر منتشــر شده، 
مؤسســه از سوی رسانه های اصلاح طلب و اصولگرا 
آماج حملاتی شــده  و رســانه های اصولگــرا آنها را 
نفــوذی خوانده انــد، می گوید موافق چندهمســری 
اســت اما خودش سال هاســت که با تنها همسرش 
زندگــی می کند و قصد تجدید فراش هم ندارد. او در 
پاســخ به این ســؤال که چگونه چیزی را برای دیگر 
مردان جامعه تجویز می کنــد اما خودش آن را اجرا 
نمی کند، می گوید: اشــاعه و صحبت و ایجاد مهارت 
دربــاره هر اتفاقی به بهانه اجــرای آن از طرف خود 
شــخص نیست و بالاخره جامعه باید درباره موضوع 

مسکوت مانده چندهمسری آماده شود.
تمام فیلم هایی که روی ســایت مؤسســه حیات 
حســنی بارگذاری شــده، مربوط به روحانی جوانی 
اســت کــه در هفته هــای گذشــته مهمــان برنامه 
تلویزیونــی بدون توقف بود. حجت الاســلام علیرضا 
قاسمیان چند روز پیش در برنامه بدون توقف شبکه 
۳ درباره چالش هــای ازدواج بارها از چندزنی دفاع 
کرد. او البته چندین بار گفت قصد ترویج چندهمسری 
را ندارد اما خواســته یا ناخواســته به ترویج این امر 
پرداخت. قاسمیان با اینکه می گفت قصد دفاع از این 
نوع ازدواج را ندارد، در گفته های خود بارها تأکید کرد 
که به جد از چندهمسری دفاع می کند. قاسمیان که 
فارغ التحصیل دانشگاه شــریف و مشاور بنیاد علمی 
نخبگان اســت، می گوید نظام خانواده نظام سختی 
است که افراد یک همسر را هم به زور می توانند اداره 
کنند چه برســد به دو تا ولی خــب ازدواج موقت یا 

چندهمسری هم کارکردهای خودش را دارد. دیدگاه 
من در این زمینه ترویجی نیست اما به جد از آن دفاع 
می کنم. این مدرس حوزه و دانشگاه با اشاره به اینکه 
درحال حاضــر بالای ســه میلیــون و ۴۰۰ هزار خانم 
بالای ۳۰ ســال داریم که یا مجرد هستند یا مطلقه، یا 
همسرشان را از دست داده اند و همین طور ۸۰۰ هزار 
آقا با همین شرایط، عنوان کرد: اگر این افراد به همین 
شــکل بدون خانواده بمانند، در ۲۰ تا ۳۰ سال آینده 
ایران تبدیل به یک سرای سالمندان بزرگ خواهد شد 
و دلیــل آن تراکم جمعیتی متولدان دهه ۶۰ اســت 
که اغلب آقایان متولد این سال ها برای ازدواج افراد 
کم ســن تر از خود را انتخــاب کردند و به همین دلیل 
جمعیت خانم های مجردی که می توانســتند با این 

مردان ازدواج کنند، رو به افزایش گذاشت.
طیبه سیاوشــی، عضو فراکســیون زنان مجلس 
شــورای اســلامی با بیان اینکه قرار اســت از طریق 
پلیــس فتا برگــزاری این کلاس ها پیگیری شــود، در 
گفت وگو با «شــرق» در پاســخ به این ســؤال که در 
شــرایط فعلی که جامعه ایرانی چندان از نظر روانی 
پذیرای مســائل جدید نیســت، صحبت کــردن روی 
چنین مســائلی که احساسات بخشــی از جامعه را 
جریحه دار می کنــد، گفت: به نظــرم برگزاری چنین 
کلاس هایــی جهــت ترویج ازدواج مجدد نیســت و 
یک فرهنگ تحمیلی اســت. چون در جامعه ایرانی 
نــه پیش و نه پس از اســلام فرهنگ چندهمســری 
بین عامه مردم رواج نداشــته است و هیچ وقت هم 
پذیرفته شــده نبود. به نظر می رسد اینها می خواهند 
فرهنگی را تحمیل به جامعه کنند که خودشــان هم 
نمی داننــد با تحمیــل آن چه چیزی حل می شــود. 
تجرد یک زن به این معنا نیســت که او همســر پیدا 
نکرده بلکه همســر مناسبش را پیدا نکرده و بعضی 
هم خودخواســته و انتخابی دنبال ازدواج نرفته اند؛ 
در واقــع کمال گرایی باعث این اتفاق شــده اســت. 
اگر نگرانی برای این اســت که زنــان زیادی به دلیل 
مســائل اقتصادی به بیراهه کشــیده می شوند، چرا 
شــرایط اقتصادی این زنان را بهبود نمی بخشید و به 
فکر تخریب خانواده ها هســتید. این پیشنهادی است 
که به حریم خانواده آســیب می زند و خودشان هم 
تأکید می کنند که نمی شــود برای همه این نسخه را 
پیچید. می خواهــم بدانم کجای اســلام تأکید کرده 
حتما بایــد با نیت خیرخواهانه وارد این بازی شــد؟ 
مــن اکیدا می گویم هیچ نیت خیرخواهانه ای در پس 
این کار وجود ندارد. او تصریح کرد: اســلام در موارد 
بسیار ویژه و خاص چندهمسری را آزاد گذاشته است 
اما در غیــر از موارد ویژه هیچ مردی نمی تواند چنین 
عدالتی را برقرار کند و دســت به چندهمسری بزند. 
کاش بیش از این به بهانــه خیرخواهی بنیان خانواده 

را دچار تزلزل نکنیم.
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